
Protokół Nr XXIV/20

z XXIV sesji Rady Miejskiej w Pabianicach, która odbyła się w dniu 17 listopada 2020r.
o godz. 13,00 – on-line.

Stan Radnych – 23
Obecnych – 23

Lista  obecności  radnych  Rady  Miejskiej  w  Pabianicach  stanowi  załącznik  nr  1  do
protokołu.

Radni zostali skutecznie powiadomieni o sesji.

Ad. 1
Przewodniczący Rady Miejskiej  Pan Krzysztof  Rąkowski (dalej:  Przewodniczący

Rady) otworzył  o  godz.  13,00  XXIV  sesję  Rady  Miejskiej  w  Pabianicach.
Przywitał wszystkich  uczestników posiedzenia  on-line,  odczytał  listę  obecności  radnych
Rady Miejskiej. Wszyscy radni byli obecni. 

Radny Piotr Różycki: chciałbym tylko zaapelować oddawanie krwi i osocza, szczególnie
teraz są bardzo potrzebne.

Ad. 2
Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  wszyscy  radni  otrzymali  porządek  (zał.  nr  2),
poinformował, że uległ on małej zmianie, Prezydent Miasta wycofał dwie uchwały: z pkt 10
i  11  tj.  uchwałę  w  sprawie  przyjęcia  Regulaminu  utrzymania  czystości  i  porządku  na
terenie  Miasta  Pabianic  i  uchwałę  w  sprawie  szczegółowego  sposobu  i  zakresu
świadczenia  usług  w  zakresie  odbierania  odpadów  komunalnych  od  właścicieli
nieruchomości położonych na terenie Miasta Pabianic i zagospodarowania tych odpadów,
pkt  12  staje  się  punktem  10  i  dalej  według  kolejności.  Uwag  po  zmianach  nie  było,
porządek obrad uważam za przyjęty.

Ad. 3
Przewodniczący  zapytał,  czy  są  uwagi  do  protokołu  nr  XXIII/20  z  dnia  07.10.2020r.
Uwag nie było, przyjęto.

Ad. 4
Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Pabianicach dotycząca oświadczeń
majątkowych 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poinformował,  że  wszyscy  radni  złożyli
oświadczenia majątkowe za rok 2019 w terminie,  o  którym mowa w art.  24 h ustawy
o samorządzie  gminnym.  Zgodnie  z  dyspozycją  ww.  ustawy  oświadczenia  zostały
umieszczone  na  stronie  internetowej  BIP  Urzędu  Miejskiego  w  Pabianicach  oraz
przekazane  do  urzędu  Skarbowego  w  Pabianicach  oraz  w  przypadku  oświadczenia
majątkowego Przewodniczącego Rady Miejskiej do Urzędu Wojewódzkiego w Łodzi.

Pismem  z  dnia  16  października  2020r.  Wojewoda  Łódzki  poinformował,  że  po
przeprowadzeniu  analizy  oświadczenia  majątkowego  Przewodniczącego  Rady
stwierdzono,  że  jest  kompletne,  właściwie  sporządzone  i  złożone  z  zachowaniem
obowiązującego terminu.
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Pismem z dnia 26 października 2020r. Urząd Skarbowy w Pabianicach przekazał
pisemną analizę oświadczeń. US wniósł uwagi do oświadczeń majątkowych kilku radnych,
korekty zostały złożone, dalszych uwag do treści złożonych korekt nie było. W przypadku
pozostałych radnych żadnych nieprawidłowości nie stwierdzono.

Pismo US z dnia 26 października 2020r. (zał. nr 3)

Ad.5
Informacja Prezydenta Miasta Pabianic dotycząca oświadczeń majątkowych.

Prezydent  Miasta  Pabianic  Pan Grzegorz  Mackiewicz  (dalej:  Prezydent  Miasta):
realizując  obowiązki  wynikające  z  ustawy  o  samorządzie  gminnym  i  innych  ustaw
dokonałem analizy oświadczeń majątkowych pod względem terminowości, kompletności
danych, zawartych w oświadczeniach, porównania danych zawartych w oświadczeniach
według  stanu  na  dzień  31  grudnia  2019r.  z  treścią  uprzednio  złożonych  oświadczeń
majątkowych,  zgodności  dochodów,  wykazanych  w  oświadczeniach  majątkowych
z dochodami wykazanymi w zeznaniach podatkowych za rok 2019. W trakcie podjętych
czynności  sprawdzających  stwierdzono,  że  wszystkie  oświadczenia  zostały  złożone
w terminie.  Po  otrzymaniu  pisemnych  analiz  oświadczeń  od  Urzędu  Skarbowego,
do niektórych oświadczeń wniesiono uwagi i osoby te złożyły stosowne korekty. Dalszych
uwag do treści złożonych korekt nie było. W stosunku do jednej osoby US Łódź-Bałuty
wystąpił  do  CBA  z  wnioskiem  o  kontrolę  oświadczenia  majątkowego,  w  przypadku
pozostałych nie stwierdzono żadnych nieprawidłowości. Pismem z dnia 16 października
2020r.  Wojewoda  Łódzki  poinformował,  że  po  przeprowadzeniu  analizy  oświadczenia
Prezydenta Miasta Pabianic stwierdzono, że jest ono kompletne, właściwie sporządzone
i złożone  z  zachowaniem  terminu.  Jawne  informacje  dostępne  w  oświadczeniach
majątkowych zostały udostępnione w BIP UM w Pabianicach.

Ad. 6
Informacja Prezydenta Miasta o ważniejszych decyzjach i  zarządzeniach – raport
i     stanowiska:

 raport  z  wykonania  „Programu  Ochrony  Środowiska  na  lata  2018-2022
z perspektywą do roku 2025” za lata 2018-2019 (zał. nr 4)

 sprawozdanie o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2019/2020
(zał. nr 5)

 informacje  o  nabyciu  nieruchomości  na  rzecz  Gminy  Miejskiej  Pabianice  oraz
zbyciu nieruchomości GM Pabianice w II i III kwartale 2020r (zał. nr 6 i 7)

 sprawozdanie Wydziału Spraw Lokalowych za II i III kwartał 2020r i I półrocze 2020r
dotyczące gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy (zał nr 8-10)

Informacja Prezydenta dotycząca wydanych zarządzeń, przygotowanych projektów uchwał
za okres od 24 czerwca do 10 listopada 2020r. (zał. nr 11)

Prezydent Miasta dodatkowo poinformował:
-  na dziś mamy 801 osób zarażonych Covid-19 w całym powiecie,  zajętych łóżek 59,
4 osoby podłączone do respiratorów,
-  15 października  przywróciliśmy naszą lokalną tarczę antykryzysową,  czyli  zwolnienie
z czynszu za lokale będące w zarządzie jednostek miejskich. Dotyczy najemców, których
działalność została lub zostanie w przyszłości  zawieszona w związku z epidemią oraz
osób  prowadzących  działalność  i  realizujących  zadania  związane  z  przeciwdziałaniem
zakażeniem wirusem SARS-CoV-2. To pomoc dla lokalnych przedsiębiorców, którzy tracą
dochody na skutek epidemii,
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- 30 października decyzją wojewody w szpitalu powstał oddział z 65 łóżkami dla pacjentów
covidowych,  w tym sześcioma do intensywnej  terapii.  2 listopada po przerwie wznowił
przyjęcia  oddział  położniczy.  Praktycznie  wszystkie  oddziały  przyjmują  pacjentów,
w ograniczonym  zakresie,  ale  na  bieżąco.  Staramy  się  odtworzyć  ZOL i  rehabilitację
na tyle szybko, na ile będzie to możliwe,
-  Od  10  listopada  do  odwołania  zawieszone  zostało  funkcjonowanie Środowiskowego
Domu Samopomocy, Dziennego Ośrodka Adaptacyjnego,   Centrum Seniora, Warsztatu
Terapii Zajęciowej. Wznowiła działalność filia Żłobka Miejskiego przy ul. Piotra Skargi 70
(żłobek przy ul. Moniuszki bez zmian),
-  o  pół  roku,  do  końca  czerwca,  przedłużyliśmy  możliwość  zawieszenia  migawki.
To ułatwienie dla pasażerów, którzy obecnie nie jeżdżą do szkoły i pracy, a mają ważną
migawkę. Dotyczy to komunikacji autobusowej MZK Pabianice, całej  komunikacji  MPK-
Łódź,  Wspólnego  Biletu  Aglomeracyjnego,  Wspólnego  Biletu  Łódzko-Pabianickiego.
Dyspozycję można zrobić przez stronę www.migawka.lodz.pl  ,
-  bardzo się cieszę z inicjatywy i  apelu Pana radnego, również pracownicy UM, którzy
przeszli Covid-12 również wyrazili chęć oddania osocza,
-  Podpisana została umowa na opracowanie koncepcji   urbanistyczno-architektonicznej
i programu  funkcjonalno-użytkowego  pod  budowę  wielofunkcyjnej  hali  sportowej
przy ul. Sempołowskiej.  Opracowanie  powinno  być  gotowe  w  grudniu. Na  tych
dokumentach będzie później bazować wykonawca, który zrealizuje inwestycję  w formule
„zaprojektuj i wybuduj”. Budowa hali jest zadaniem z pierwszej transzy dotacji z Funduszu
Inwestycji Lokalnych. Zgodnie z zapowiedzią złożyliśmy 8 wniosków o dotację z drugiej
transzy FIL,
-  W  trakcie  realizacji  są  ostatnie  zadania  z  budżetu  obywatelskiego.  Trwają  prace
budowlane  przy  ul.  Konopnickiej  39,  przy  siedzibie  Centrum  Seniora  i  hufca  ZHP.
Docelowo powstanie tam ogólnodostępna, plenerowa strefa  rekreacyjno-wypoczynkowa
dla osób w różnym wieku. Trwają prace projektowe na wykonanie oświetlenia w parku
Wolności. Latarnie staną wzdłuż głównej alei,  dojścia do parku od strony ul.  Moniuszki
i przy  górce  aktywności.  Wyłoniony  został  dostawca  specjalnych  ubrań  ochronnych
i hełmów dla  Ochotniczej  Straży  Pożarnej  w  Pabianicach.  Termin  dostawy  do  połowy
grudnia, 
-  Dobiegają końca prace związane z budową małego dworca  na pętli  przy ul. Waltera-
Jankego.  Trwają  prace  wykończeniowe  przy  budynku  i  zagospodarowanie  terenu.
Wykonano też przebudowę jezdni i peronów. Budowa dworca na Bugaju to część projektu
„Modernizacja i rozwój komunikacji miejskiej w Pabianicach”,
-  Wpłynęły trzy oferty  na  budowę oświetlenia  na ul.  Cedrowej,  Dereniowej,  Kalinowej,
Jałowcowej i Owocowej. Zaplanowano tam 34 latarnie z oprawami ledowymi. Zgłosiło się
również  trzech  wykonawców  w  przetargu  na  wprowadzenie  inteligentnego  systemu
transportowego. Oba przetargi są w trakcie rozstrzygania,
-  Podpisana  została  umowa  na  zaprojektowanie  i  wybudowanie  ponad  13  km  dróg
rowerowych.  Roboty  budowlane  zaczną  się  wiosną.  Inwestycja  obejmuje  również
doświetlenie 29 przejść dla pieszych wraz z przejazdami rowerowymi, budowę oświetlenia
drogi  dla  rowerów wzdłuż  ul.  Wiejskiej,  od  Miodowej  do  Skrajnej  oraz  na ul.  Skośnej
oraz infrastrukturę  rowerową.  Powstaje  w  ramach  projektu  „Modernizacja  i  rozwój
komunikacji  miejskiej  w  Pabianicach”,  jest  współfinansowana  ze  środków  unijnych
i budżetu państwa.
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Ad. 7
Podjęcie  uchwały  w  sprawie  sprzedaży  spółdzielczego  własnościowego
prawa     do     lokalu mieszkalnego nr 17 położonego w Pabianicach przy ul. Bugaj 84
(zał. nr 12)

Gmina  Miejska  Pabianice  nabyła  w  drodze  spadku  spółdzielcze  własnościowe
prawo do lokalu mieszkalnego nr 17 przy ul. Bugaj 84. 

Zgodnie z zapisami Kodeksu cywilnego gmina nie może odrzucić spadku, który jej
przypadł  z  mocy ustawy,  nie  składa również  oświadczenia  o  jego przyjęciu,  a  spadek
uważa się za przyjęty z dobrodziejstwem inwentarza. Odpowiedzialność gminy za długi
spadkowe ograniczona jest do wartości stanu czynnego spadku.

Spółdzielcze własnościowe prawo do lokalu jest ograniczonym prawem rzeczowym,
przechodzi na spadkobierców i jest prawem zbywalnym. Gmina jako właściciel ww. prawa
zobowiązana jest do ponoszenia kosztów na rzecz Pabianickiej Spółdzielni Mieszkaniowej
związanych z jego eksploatacją, centralnym ogrzewaniem i funduszem remontowym. 

Z  uwagi  na  powyższe  uzasadnionym  jest  przeznaczenie  do  sprzedaży  ww.
spółdzielczego własnościowego prawa do lokalu mieszkalnego. 

W związku z powyższym Prezydent Miasta Pabianic przedkłada projekt uchwały
o przeznaczeniu do sprzedaży posiadanego prawa do lokalu. 

Przewodnicząca  Komisji  Zarządzania  Mieniem  Komunalnym  Pani  Joanna  Kupś
poinformowała o pozytywnym zaopiniowaniu projektu uchwały przez ww. Komisję.

Wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  ww.
projekt uchwały.

Głosowanie  jawne  imienne  (zał  nr  13):  za  przyjęciem  uchwały  -  23,  przeciw  -  0,
wstrzymało się – 0. Uchwała Nr XXIV/262/20 została podjęta (zał. nr 14)

Ad. 8
Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zbycia  nieruchomości  zabudowanej  położonej
w     Pabianicach przy ul. Partyzanckiej 59/69, stanowiącej własność Gminy Miejskiej
Pabianice (zał nr 15)

Nieruchomość zabudowana położona w Pabianicach przy ul. Partyzanckiej 59/69
oznaczona jako działki nr 134/32 i nr 134/96 o łącznej pow. 5.673 m2 stanowi własność
Gminy Miejskiej Pabianice. 

W  2016r.  uchwalony  został  miejscowy  plan  zagospodarowania  przestrzennego
miasta Pabianic, w którym teren dotychczas przeznaczony pod drogę został przeznaczony
pod zabudowę przemysłową, składy, magazyny. 

Obecnie w/w nieruchomość dzierżawiona jest przez ADAMED Pharma S.A. 
Z uwagi na kształt działek (wąski prostokąt) teren ten nie może być samodzielnie

zagospodarowany.  W  celu  efektywnego  zagospodarowania  nieruchomości  zasadnym
jest aby nakłady były czynione przez nowego inwestora na przedmiocie jego własności. 

W związku z  powyższym Prezydent  Miasta  przedkłada Radzie  Miejskiej  projekt
uchwały w sprawie zbycia nieruchomości położonej przy ul. Partyzanckiej 59/69. 

Przewodnicząca  Komisji  Zarządzania  Mieniem  Komunalnym  Pani  Joanna  Kupś
poinformowała o pozytywnym zaopiniowaniu projektu uchwały przez ww. Komisję.
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Wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  ww.
projekt uchwały.

Głosowanie  jawne  imienne  (zał  nr  16):  za  przyjęciem  uchwały  -  22,  przeciw  -  0,
wstrzymało się - 0.Uchwała Nr XXIV/263/20 została podjęta (zał. nr 17)

Ad. 9
Podjęcie  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Regulaminu  dostarczania  wody
i     odprowadzania ścieków na terenie Gminy Miejskiej Pabianice (zał nr 18)

Prezydent Miasta Pabianic omówił projekt ww. uchwały.
W  dniu  4  sierpnia  2020  r.  Rada  Miejska  w  Pabianicach  uchwaliła  uchwałę

Nr XXI/250/20  w  sprawie  przyjęcia  projektu  Regulaminu  dostarczania  wody
i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Miejskiej Pabianice. Rozpoczęcie procedury
uchwalania nowego Regulaminu wynikało ze zmian w art. 7 ustawy z dnia 13 lutego 2020
r. o zmianie ustawy prawo budowlane oraz niektórych innych ustaw. 

Zgodnie  z  przepisami  ww.  uchwała  została  przekazana  do  Regionalnego
Zarządu Gospodarki  Wodnej  w  Poznaniu  celem  zaopiniowania.  Niniejszy,  przedłożony
projekt  uchwały  uwzględnia  wszystkie  uwagi  dotyczące  projektu  Regulaminu  zawarte
w Postanowieniu  Dyrektora  Regionalnego  Zarządu  Gospodarki  Wodnej  w  Poznaniu
PO.RZT.71.21m.2020SK z dnia 28 września 2020 r.  Uwagi w większości  nie dotyczyły
nowych rozdziałów wynikających ze zmiany przepisów a odnosiły się do dotychczasowego
Regulaminu. 

Ponadto  należy  zauważyć,  że  jeżeli  Rada  w  uchwale  uwzględnia  wszystkie
zastrzeżenia  RZGW  i  w  komparycji  treści  uchwały  zapisze,  że  podejmuje  uchwałę
z uwzględnieniem  w  całości  opinii  RZGW,  to  wówczas  nie  ma  potrzeby  ponownego
uzgadniania z RZGW projektu Regulaminu po raz kolejny. 

Opinia PGW RZGW w Poznaniu (zał nr 19)

Przewodnicząca  Komisji  Gospodarki  Komunalnej  i  Inwestycji  Pani  Grażyna  Wójcik
poinformowała o pozytywnym zaopiniowaniu projektu uchwały przez ww. Komisję.

Radny  Włodzimierz  Stanek:  pod  projektem  uchwały  jest  opinia  Wód  Polskich,  która
dotyczy  wprawdzie  tego  poprzedniego  projektu  regulaminu,  ale  jak  czytałem,  to  jest
ona miażdżąca.  Wytknięto  szereg  niezgodności  z  ustawą,  co  prawda  w  uzasadnieniu
wskazano, ze ten projekt uchwały jest już zgodny z ustawą. Ale moje pytanie, przecież
pod tamtym projektem był również podpis radców prawnych, ja rozumiem, że coś może
umknąć,  to  się  zdarza,  ale  WP wytknęły  moim  zdanie  bardzo  poważne  uchybienia.
A drugie pytanie dotyczy kwestii  dwukrotnego wysłania do Wód Polskich tego projektu
i prośba ich o zadecydowanie, który ma być procedowany, co się zadziało?

Radny  Piotr  Różycki:  czy  mamy  jako  radni  możliwość  otrzymania  tego  projektu
regulaminu,  który  został  wysłany  pierwotnie  do  Wód  Polskich,  w  celu  weryfikacji,
co faktycznie zostało zmienione w tym, co wytknęły WP?

Przewodniczący Rady: odpowiadając Panu radnemu Różyckiemu, regulamin jest na BIP,
dlatego, że to była uchwała, którą ostatnio podejmowaliśmy, także można porównać.
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Prezydent Miasta: pierwotny projekt regulaminu otrzymaliście Państwo do procedowania
4 sierpnia,  więc  jest  na  BIP  i  można  je  porównać,  Na  tema  podwójnego  wysyłania
nie mam  wiedzy,  ale  myślę,  że  lepiej  podwójnie  niż  czegoś  zaniechać.  Mogło  się
zdarzyć, że wysłaliśmy my i  Spółka,  ale  obowiązujący  byłe  ten,  uchwalony 4  sierpnia
2020, bo tylko uchwalony mógł być przekazany do Wód Polskich i procedowany.

Poprosiłem  Pana  Prezesa  o  streszczenie,  jakie  były  uwagi  i  czym  ten  projekt
się różni.  Proszę  zwrócić  uwagę,  że  w  uzasadnieniu  mamy  wskazanie,  że  uwagi
nie dotyczyły nowych rozdziałów, wynikających ze zmiany przepisów, a odnosiły się do
dotychczasowego  regulaminu.  Czyli  Wody  Polskie  wzięły  pod  uwagę  cały  regulamin,
nie patrząc  na  zmiany,  które  zostały  naniesione  w  związku  z  nowymi  regulacjami
prawnymi,  ale odniosły się do całokształtu.  Uwagi  generalnie są techniczne, nie widzę
tu żadnej rewolucji. 

Następnie  Pan  Prezydent  omówił  kilka  zmian,  jakie  zaleciły  WP,  które
są uwzględnione w projekcie obecnej uchwały. 

Przewodniczący  Rady:  jeszcze  wyjaśnienie  odnośnie  wysłania  dwóch  pism,
po prostu po podjęciu uchwała została wysłana też przez Biuro Rady Miejskiej do Wód
Polskich, stąd taka sytuacja.

Wobec braku dalszych pytań i uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie
ww. projekt uchwały.

Głosowanie  jawne  imienne  (zał  nr  20):  za  przyjęciem  uchwały  -  22,  przeciw  -  0,
wstrzymało się - 1. Uchwała Nr XXIV/264/20 została podjęta (zał. nr 21)

Ad. 10
Podjęcie uchwały przyjęcia Programu współpracy Miasta Pabianic z organizacjami
pozarządowymi oraz podmiotami,  o których mowa w art.  3  ust.  3 ustawy z dnia
24     kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2021 rok
(zał nr 22) - autopoprawka

Zastępca  Prezydenta  Miasta  Pabianic  Aleksandra  Jarmakowska-Jasiczek
(dalej: Zastępca  Prezydenta)  poprosiła  o  wprowadzenie  autopoprawki  do  projektu
uchwały tj. w § 10.1 zamiast kwoty 2.100.000 zł wprowadzamy kwotę 2.255.000 zł.

Głównym  celem  Programu  współpracy  Miasta  Pabianie  z  organizacjami
pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia
2003  roku  o  działalności  pożytku  publicznego  i  o  wolontariacie  jest  budowanie
partnerstwa pomiędzy  Miastem  i  organizacjami  pozarządowymi  oraz  efektywne
wykorzystanie  społecznej  aktywności  w  zaspokajaniu  potrzeb  mieszkańców  Pabianie.
Współpraca  Miasta  z  organizacjami  pozarządowymi  opiera  się  na  zasadach
pomocniczości,  suwerenności  stron,  partnerstwa,  efektywności,  uczciwej  konkurencji
i jawności. 

Przedmiotem  współpracy  miasta  z  organizacjami  pozarządowymi  jest  realizacja
zadań należących do sfery zadań publicznych wskazanych w art.  4 ust. 1 ww. ustawy,
w zakresie odpowiadającym zadaniom miasta. 

Art. 5a ust. 1 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego
i o  wolontariacie  jednoznacznie  stanowi  o  obowiązku  uchwalenia  rocznego  programu
współpracy  po  przeprowadzeniu  konsultacji  z  organizacjami  pozarządowymi  oraz
podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 tejże ustawy. 

6



Konsultacje  projektu  ww.  uchwały  zostały  przeprowadzone  w  trybie
określonym w § 18 załącznika  do uchwały Nr  VIII/$S/15 Rady Miejskiej  w  Pabianicach
z dnia  26  marca  2015  r.  w  sprawie  zasad  i  trybu  przeprowadzania  konsultacji
z mieszkańcami  Miasta  Pabianie  oraz  z  organizacjami  pozarządowymi  i  podmiotami
wymienionymi  w  art.  3  ust.  3  ustawy  z  dnia  24  kwietnia  2003  roku  o  działalności
pożytku publicznego i o wolontariacie, zmienionej uchwałą Rady Miejskiej w Pabianicach
Nr  XIII/142/15  z  dnia  25  czerwca  2015  r.  i  Nr  VI/68/19  z  dnia  24  kwietnia  2019  r.
i obejmowały:
1)  konsultacje  z  Pabianicką  Radą  Działalności  Pożytku  Publicznego  w  terminie
od 25 września 2020 r. do 9 października 2020 r. — Pabianicka Rada Działalności Pożytku
Publicznego przedstawiła w ww. terminie pozytywną opinię nie wnosząc uwag. 
2) konsultacje z organizacjami pozarządowym i podmiotami, o których mowa w art. 3 ust.
3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie
w terminie od 25 września 2020 r. do 9 października 2020 r. — została wniesiona jedna
uwaga, która nie została uwzględniona.

Z  przebiegu  konsultacji  zostały  sporządzone  raporty  i  zamieszczone  na  stronie
internetowej  i  tablicy  ogłoszeń  Urzędu  Miejskiego  w  Pabianicach  oraz  w  Biuletynie
Informacji Publicznej. W świetle powyższego podjęcie niniejszej uchwały jest zasadne. 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Pan Piotr Duraj poinformował o pozytywnym
zaopiniowaniu projektu uchwały przez ww. Komisję.

Wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  ww.
projekt uchwały.

Głosowanie  jawne  imienne  (zał  nr  23):  za  przyjęciem  uchwały  -  22,  przeciw  -  0,
wstrzymało się - 1.Uchwała Nr XXIV/265/20 została podjęta (zał. nr 24)

Ad. 13
Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2020r. (zał nr 25)

Skarbnik  Miasta  Pabianic  Pani  Katarzyna  Muszyńska  (dalej:  Skarbnik  Miasta)
omówiła projekt ww. uchwały:
I.  Zwiększa  się  plan  dochodów o  kwotę  330.000,00 zł,  z  tytułu  większego  wykonania
budżetu z tytułu podatku od czynności cywilnoprawnych. 
II.  Zwiększa  się  plan  wydatków  o  kwotę  330.000,00  zł,  z  przeznaczeniem  na  aport
gotówkowy dla Pabianickiego Centrum Medycznego Sp. z o.o. w Pabianicach. 
III. Dokonuje się zmian w załączniku inwestycyjnym, w związku z podjętym Zarządzeniem
Prezydenta Miasta Pabianic na podstawie art. 15 zn pkt 1 ustawy z dnia 2 marca 2020 r.
o szczególnych  rozwiązaniach  związanych  z  zapobieganiem,  przeciwdziałaniem
i zwalczaniem  COVID  -  19,  innych  chorób  zakaźnych  oraz  wywołanych  nimi  sytuacji
kryzysowych (tj. Dz.U. z 2020 r. poz. 1842) i  rozporządzeniem Ministra Zdrowia z dnia
20 marca  2020  r.  w  sprawie  ogłoszenia  na  obszarze  Rzeczypospolitej  Polskiej  stanu
epidemii (Dz. U. z 2020 r. poz. 491, 522, 531, 565). 

Przewodnicząca  Komisji  Budżetu  i  Finansów Pani  Bożenna  Kozłowska  poinformowała
o pozytywnym zaopiniowaniu projektu ww. uchwały.

Wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  ww.
projekt uchwały.
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Głosowanie  jawne  imienne  (zał  nr  26):  za  przyjęciem  uchwały  -  23,  przeciw  -  0,
wstrzymało się – 0. Uchwała Nr XXIV/266/20 została podjęta (zał nr 27)

Ad. 14
Podjęcie  uchwały  w  sprawie  podwyższenia  kapitału  zakładowego  spółki
„Pabianickie Centrum Medyczne” sp. z o.o. W Pabianicach (zał nr 28)

Wnosi  się  do  PCM  Sp.  zo.o.  wkład  pieniężny  w  wysokości  330.000,00  zł
na podwyższenie kapitału zakładowego.

Otrzymane środki przez PCM Sp. z o.o. Zostaną wykorzystane w całości na wydatki
związane z zadaniami na zapobieganie, przeciwdziałanie i zwalczanie Covid – 19.

Wszystkie  nowo  utworzone  udziały  w  ilości  6.600  obejmuje  Gmina  Miejska
Pabianice.

Prezydent Miasta: sytuacja wyjątkowa w związku z zapobieganiem i zwalczaniem Covid-
19, na wsparcie PCM Sp. z o.o.

Przewodnicząca  Komisji  Budżetu  i  Finansów Pani  Bożenna  Kozłowska  poinformowała
o pozytywnym zaopiniowaniu projektu ww. uchwały.

Radna Iwona  Marczak:  bardzo się  cieszę,  że  te  330 tysięcy zł  zostało  przeznaczone
dla szpitala,  epidemia  nie  zwalnia,  wręcz  przeciwnie,  potrzeby są  bardzo  duże,  został
otwarty został oddział covidowy i potrzebne są bardzo duże ilości tlenu. Zbiornik na tlen,
który posiada szpital  wystarczy na 1,5 dnia.  Jestem po rozmowie z Panem prezesem,
który  obawia  się  że  tego  tlenu  może  zabraknąć.  Dlatego  potrzebny  jest  zakup
zbiornika 10 ton i rozprowadzenie w całym szpitalu, wtedy wystarczy go na około miesiąc.
To  jest  potrzebne  w  całym  szpitalu.  Dlatego,  jeżeli  tylko  znajda  się  jakieś  pieniądze,
to w pierwszej kolejności należy zakupić ten zbiornik i rozprowadzić tlen w całym szpitalu.
Bardzo o to proszę, uważam, że jest to najbardziej pilna potrzeba w naszym mieście.

Radny Piotr  Różycki:  poniekąd Pani  Radna i  Pan Prezydent  poruszyli  to,  czego mnie
zabrakło  w  uzasadnieniu  projektu  uchwały.  Tak  naprawdę  brakuje  mi  konkretnego
stanowiska ze strony Prezesa PZC, co dokładnie potrzebujemy, ja rozumiem, że możemy
powiedzieć,  że  wszystkiego,  ale  widać  że  są  potrzeby  bardzo  pilne.  Dlatego  proszę,
aby następnym razem to uzasadnienie było bardziej konkretne.

Prezydent Miasta: to jest praktycznie dzisiaj niemożliwe. Jestem cały czas w kontakcie
z Prezesem i Wojewodą, sytuacja zmienia się dynamicznie, praktycznie z dnia na dzień
potrzeby się  zmieniają.  W zależności  od  tego  co  jest  finansowane,  współfinansowane
a co otrzymujemy z banku rezerw, to takie zakupy musimy pilnie realizować. Nie jesteśmy
w stanie dzisiaj  powiedzieć,  że za tydzień braknie tego,  czy czegoś innego,  ponieważ
codziennie  jest  robiona  w  szpitalu  odprawa,  sprawdzane  stany  magazynowe.  To  co
możemy  kupić  i  doposażyć  oddział  covidowy,  to  robimy.  Podziękowania  dla  powiatu
pabianickiego  i  gmin  ościennych  i  fundacji  „My  kochamy  Pabianice”.  Reagujemy  na
bieżąco  codziennie.  Dlatego  przekazujemy  te  330  tysięcy  zł  bez  wskazania,  na  co
konkretnie,  lista  się  zmienia  nieustannie.  Mam  zaufanie  do  Pana  Prezesa.  Po  jednej
stronie mówimy o  dosprzętowieniu,  ale  trzeba pamiętać,  że  przy tych  łóżkach pracują
ludzie,  personel.  Kiedy mamy informację,  że lekarze mają otrzymać podwójną stawkę,
przechodzi  to  cały  proces legislacyjny,  to  Pan Prezes również  informuje  lekarzy,  żeby
spokojnie  pracowali,  dostaną na oddziale covidowym większe pieniądze.  W momencie
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gdy dzisiaj  sytuacja  jest  niepewna,  musimy  zabezpieczyć  środki  i  jakoś  tych  lekarzy
dodatkowo  wynagrodzić,  bo  przecież  tam  praca  jest  szczególnie  ciężka  i  w  zupełnie
innych  warunkach,  trzeba  im  tą  prace  zrekompensować.  Jestem  pełen  podziwu  dla
Prezesa, dyrektora Dorożały i Marczaka, ze to wszystko trzymają. Proszę zwrócić uwagę,
zę jesteśmy jedynym na południe, albo jednym z niewielu szpitali, który w dalszym ciągu
przyjmuje  pacjentów na  inne  oddziały,  normalnie  świadczy swoją  pracę.  Nie  wypisuje
zadań  i  nie  jestem  w  stanie  powiedzieć  dzisiaj  na  co  dokładnie  w  jakiej  kolejności
te pieniądze będą wydane, ale zapewniam, że każda złotówka będzie wydana w związku
z walką z covid-19. Dlatego proszę o wyrozumiałość.

Przewodniczący Rady:  podpisuję  się  pod słowami  Pani  radnej  Marczak,  dzisiaj  szpital
to nasza  strategiczna  spółka,  ona  już  otrzymała  nasze  wsparcie,  ale  tego  nigdy  nie
za dużo.  Faktycznie,  jeżeli  jest  taka  konieczność  z  dostarczaniem  tlenu  na  oddziały,
to na pewno radni nie będą mieli nic przeciwko, jeśli ustalimy taki priorytet. Ale niestety
sytuacja budżetowa jest taka, a nie inna, na pewno chcielibyśmy mieć normalną sytuację,
ale covid również odbija się na samorządach i to mocno, ale jeżeli tylko pojawi się taka
możliwość, to przyłączamy się.

Wobec braku dalszych pytań i uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie
ww. projekt uchwały.

Głosowanie  jawne  imienne  (zał  nr  29):  za  przyjęciem  uchwały  -  23,  przeciw  -  0,
wstrzymało się – 0. Uchwała Nr XXIV/267/20 została podjęta (zał nr 30).

Ad. 15
Informacje i komunikaty
Przewodniczący Rady: o głos poprosił jeszcze Pan Prezydent.

Prezydent  Miasta:  informacja  związana  z  ostatnią  sesja,  być  może  będziemy
musieli wrócić  z  jedna  uchwałą.  Ostatnio  mieliśmy dokapitalizowanie  PCM  Sp.  z  o.o.
W wysokości  56  mln,  w  postaci  przekazania  ruchomości  i  nieruchomości.  Dzisiaj
niestety nie  mamy  dostępu  do  podglądu,  czy  KRS  już  zarejestrował  nasze  akty
notarialne, które  przekazaliśmy.  Gdyby  się  okazało,  że  nie,  może  się  zdążyć,  że
będziemy musieli  z  tą  uchwał  wrócić  i  tylko  i wyłącznie  zmienić  podstawy,  czyli
wpisać kapitał  początkowy, ale to nie ma dla nas większego znaczenia, może być tak,
że będziemy  mieli  dwie  uchwały  kapitałowe  i  wtedy  musimy  wrócić  w  tej  jednej
zmienić podstawę  kapitałową.  Czas,  w  którym  są  potrzebne  te  środki  obliguje  nas,
aby jak najszybciej ją podjąć z pełną świadomości, że jeszcze raz wróci ona. 
Druga  sprawa,  oczywiście  w  uchwale  budżetowej  nie  chodziło  tylko  o  330  tysięcy,
ale również o to co kupujemy z rezerwy kryzysowej 116 tysięcy zł.  W uchwale to jest
wypisane wszystko dokładnie, nie ma sensu powtarzać. W sumie dla PCM przekazujemy
znacznie wyższą kwotę jeśli chodzi o wszystkie zakupy, nie tylko to, zliczymy wszystko
i przekażemy Państwu.

Radny Piotr Różycki: wrócę do tematu oddawania osocza, czy jest jakakolwiek możliwość,
żebyśmy tą  akcję  jakoś  rozpropagowali,  dotarli  do  mieszkańców jak  najszerzej,  przez
komunikację miejska, współpracę ze spółdzielnią mieszkaniowa, inny sposób.
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Przewodniczący Rady: jeszcze Pan Stanek poprosił o głos.

Radny  Włodzimierz  Stanek:  chodzi  mi  o  kwestię  czysto  techniczną,  o  sposób
komunikowania się w radnymi w kwestii obchodów ważnych uroczystości, nie wiem czy do
Biura  rady czy Sekretarza.  Niedawno mieliśmy 11 listopada i  nie  otrzymaliśmy żadnej
informacji  o  sposobie  ich  obchodów.  Najpierw  otrzymaliśmy  informację,  że  nie  ma
obchodów,  później  się  okazało,  ze  jednak  były  i  to  w  dość  ciekawej  formie.  Prośba,
aby informować,  żebyśmy  nie  dowiadywali  się  pokątnie,  przynajmniej  ja  nie  dostałem
żadnej informacji o obchodach, zanim sam nie zacząłem się tym interesować.

Prezydent  Miasta:  odnosząc  się  do  pierwszego  postulatu,  jak  najbardziej  spróbujemy
rozpropagować akcje, bo to cenna inicjatywa. Musimy przygotować  jaką grafikę na stronę
fb, w komunikacji również nie będzie chyba problemu.
Co do drugiego, ja również, po przybyciu na miejsce byłem zaskoczony formą obchodów
Święta Niepodległości. Moja informacja była taka, że po mszy świętej składamy w imieniu
wszystkich mieszkańców,klubów, parlamentarzystów składamy jedną wiązankę w gronie
4 osób  czyli  ja,  Starosta  i  dwóch  przewodniczących  rady.  To  pytanie  nie  jest  chyba
skierowane ani do Biura Rady ani do Sekretarza, obchody 11 Listopada są organizowane
przez Powiat Pabianicki i z tego co wiem, nawet tam byli zaskoczeni ilością osób które
się pojawiły.  Ja byłem zaskoczony ilością osób, na pewno pan zauważył,  ze ze strony
magistratu byłem tylko ja do złożenia kwiatów, zgodnie z zaleceniem i prośbą, aby było jak
najmniej  osób.  Podejrzewam,  że  przez  pączkowanie  wiele  osób  się  tam  pojawiło.
Nie wiedzę tutaj żadnego błędu ze strony Biura Rady czy Sekretarza, mieliście Państwo
takie same informacje, jakie ja miałem. Nie jesteśmy organizatorem 11 Listopada.

Radny  Włodzimierz  Stanek:  oczywiście  nie  ma  żadnych  pretensji  ani  do  Biura  Rady
ani do Sekretarza, bo to w sumie do niego dostałem informację,  że jednak inaczej  się
to odbywa. Ale faktycznie dopracujmy ten system informowania się.

Przewodniczący Rady: ja mogę tylko ubolewać, że nie dostałem żadnej informacji, wręcz
przeciwnie była informacja, żeby nie brać udziału ze względu na pandemię, że będzie
bardzo ograniczona liczba reprezentantów, stąd moja nieobecność i tez wielu innych osób.

Radna  Joanna  Kupś:  z  racji  wykonywanej  pracy,  ja  wysyłałam takie  informacje  m.in.:
do Urzędu Miasta, na stronę internetową i do prasy. Założeniem Starostwa Powiatowego
i UM była dbałość o zdrowie osób,  które mógłby się  pojawić na tych uroczystościach.
Dlatego decyzja  wielu  osób,  oczywiście  nie  moja,  była  taka a nie  inna.  Stąd nie  było
zaproszenia  dal  radnych  miejskich  ,  powiatowych,  nie  mniej  jednak  jest  to  przestrzeń
publiczna i każdy może przyjść, ale już na własną odpowiedzialność i tak się pewnie stało.
Uważam, że nie ma tu błędu tu ani Starostwa, ani Urzędu Miejskiego, kto chciał przyszedł,
ale zaproszeń nie było.

Przewodniczący Rady poinformował, że wszyscy radni otrzymali na swoje e-maile projekt
budżetu  Miasta  Pabianic  na  2021r.,  umieszczony  jest  również  w  EOD.  Zapytał  też
Prezydenta,  czy  mogliby  otrzymać  do  Komisji  Gospodarki  Komunalnej  i  Inwestycji
sprawozdania  z  realizacji  naszych  najważniejszych  inwestycji,  ponieważ  ta  Komisja
merytorycznie się tym zajmuje? Chodzi mi o kwestie kolizji inwestycji realizowanej przez
Marszałka z naszą, żebyśmy wiedzieli,kiedy moglibyśmy na Zamkową wejść?
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Prezydent  Miasta:  jak  najbardziej,  chociaż  staramy się  być  bardzo  wyrozumiali  w  tej
kwestii i liczymy na wyrozumiałość z drugiej strony, bo niestety opóźnia nam to wejście
wykonawcy na ul. Zamkową, ale jestem dobrej myśli, że będzie zrozumienie w Urzędzie
Marszałkowskim przy realizacji naszego projektu. 

Przewodniczący Rady:  czyli  rozumiem,  że  nie  będzie  problemu z  uzyskaniem takiego
dokumentu, żebyśmy mieli ogląd i ewentualnie, żeby niektórzy z naszych radnych mieli
możliwość zainterweniowania.

Przewodniczący Rady na tym zakończył obrady sesji.

Ad. 16
Przewodniczący Rady zamknął obrady XXIVI sesji Rady Miejskiej w Pabianicach o godz.
14,15.

Załączniki ujęte w protokole są do wglądu w Biurze Rady Miejskiej.

Protokołowała:                                                                Obradom przewodniczył:

   Magdalena Witkowska                                                             Krzysztof  Rąkowski

11


